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Beantwoording technische vragen Jaarstukken 2020 

Hieronder treft u de antwoorden op de schriftelijk ingediende technische vragen bij de Jaarstukken 2020 (en bijlagen). 
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1 CDA Woningvoorraad PDF 16 Het aantal 
nieuwbouwwoningen in 
2020 was lager dan in 2019. 
Toch is er volgens de 
toelichting sprake van een 
stijging van 1,5%. Hoe kan 
dat? 

de Reus Deze indicator beschrijft de ontwikkeling van de 
woningvoorraad: Het aantal woningen dat jaarlijks aan de 
woningvoorraad is toegevoegd minus het aantal dat aan de 
voorraad is onttrokken, plus correcties. In 2020 nam de 
Flevolandse woningvoorraad met 2.422 woningen toe. Deze 
toename was kleiner dan in 2019 (+2.988), maar betekent 
nog steeds wel een toename van de totale woningvoorraad 
met 1,5% (van 172.227 in 2019 naar 174.649 in 2020). 

2 CDA 
 

 

 

 

 

 

 
 

Visserij PDF 24 IJsselmeervisserij: Is al 
bekend hoeveel vissers 
gebruik willen maken van 
(o.a.) de uitkoopregeling? 
En is al bekend of deze 
regelingen akkoord zijn 
bevonden door de Europese 
Commissie? 

Appelman Het ministerie van LNV is nog bezig om een uitkoopregeling 
op te stellen. Deze regeling zal daarna nog beoordeeld en 
goedgekeurd moeten worden door de EU. Er is nu nog niet 
bekend hoeveel vissers mee gaan doen. Brussel heeft 
aangegeven dat een saneringsregeling haalbaar zou moeten 
zijn, wanneer die vergelijkbaar is met die van de 
garnalenvisserij op de Waddenzee. LNV wil een dergelijke 
regeling gaan opstellen. Wij verwachten dat die regeling in 
het najaar in concept beschikbaar is. 

3 CDA Sport (mensen 
met beperking) 

PDF 56 Waarom wordt voor de nog 
te bepalen streefwaarde 
over 2021 de realisatie uit 
2018 (41%) gehanteerd? 
Waarom geen hoger, 
ambitieuzer percentage? 

Hofstra Het referentiekader voor de streefwaarden zijn de meest 
actuele gegevens, deze zijn van 2018. Als gevolg van de 
coronacrisis zijn de meeste sportaanbieders langdurig 
gesloten geweest. De landelijke onderzoeken geven een 
algemene sterke terugval aan van sportdeelname en 
sportparticipatie aan in 2020. Een hogere streefwaarde dan 
die van 2018 lijkt daarmee niet reëel. 
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4 CDA Corona-
maatregelen 
recreatie & 
toerisme 

PDF 58 Is bekend waarom plm. de 
helft van het beschikbare 
subsidiebedrag (€0,23 mln) 
voor coronasteun niet is 
besteed, c.q. aangevraagd? 
(Dezelfde vraag geldt voor 
4.2 Cultuur en Erfgoed, blz. 
59) 

Fackeldey 
(R&T) / 

Rijsberman 
(Cultuur) 

Cultuur: De (doorlopende) cofinancieringsregeling is met een 
budget van € 500.000 ruim opgezet. Dit in de verwachting 
dat een aantal instellingen hiervoor zouden aanvragen nadat 
zij de vereiste bijdrage van 'hun' gemeenten hadden 
ontvangen. Vooralsnog zijn de provinciale aanvragen van  2 
theaters gehonoreerd na extra investering van de 
desbetreffende gemeenten.  Een derde aanvraag is inmiddels 
ingediend en we weten dat er meer aankomen zodra 
gemeentelijke coronaregelingen worden opengesteld. Van 
het budget voor de provinciaal gesubsidieerde instellingen is 
van de € 150.000 in 2020 een kleine € 120.000 beschikt. Van 
de € 50.000 voor amateurkunstverenigingen is dat bijna de 
helft. Voor deze categorie die normaal gesproken alleen 
gemeentelijke subsidie ontvangt, lag de mogelijkheid van 
een provinciale bijdrage aanvankelijk minder voor de hand. 
 
R&T: met € 350.000 (€ 50.000 was gereserveerd voor 
proceskosten) was de 'Nadere regels subsidiering Covid-19 
maatregelen Flevolandse ondernemingen gastvrijheidssector' 
ruim opgesteld. Bij de openstelling is de inschatting gedaan 
dat er 100-150 aanvragen ingediend zouden kunnen worden. 
Door ervaring en aanhoudende beperkingen in openstelling 
van bedrijven en organisaties voor o.a. horeca zijn er 2 
wijzigingen tussentijds toegepast waarbij de looptijd is 
verlengd van 15 augustus naar 1 december 2020 en SBI-code 
56.10.2 is toegevoegd aan de regeling. Onder deze SBI-code 
vallen de cafetaria's, lunchrooms, snackbars, ijssalons, 
eetkramen e.d. In totaal zijn er 72 aanvragen gedaan. Het 
aanleveren van een getekende de-minimisverklaring was 
onderdeel van de aanvraag. Met de diverse 
rijkssteunmaatregelingen voor ondernemers, hebben een 
paar ondernemers aangegeven daarom geen beroep te doen 
op de Nadere regels subsidiering Covid-19 maatregelen 
Flevolands ondernemingen gastvrijheidssector. Daarnaast is 
er € 30.000 onbenut van de gereserveerde proceskosten. 
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5 CDA Regionale 
Energiestrategie 

PDF 69 De potentie voor zon op het 
dak is ruim de helft minder 
dan de eerder aangenomen 
10 pJ/jaar. In de onlangs 
gepresenteerde RES 1.0 
vinden wij dit niet terug. 
Waarom niet?  

Fackeldey Het getal van 10 PJ wordt niet genoemd omdat dit getal niet 
eerder in de RES was opgenomen, maar afkomstig is uit de 
Structuurvisie Zon, als aanname voor de mogelijke bijdrage 
van Zon op Dak aan de totale hernieuwbare energieopwek. 
Dit getal was gebaseerd op een zeer globale verkenning uit 
2015. Het Kadasteronderzoek wordt in de RES 1.0 gemeld in 
de paragrafen 3.3.2 Kleinschalige zon-PV en 3.3.3 
Grootschalige zon-PV. De grootte van de maximale potentie 
van Zon op dak is hier - analoog aan de potentie van andere 
maatregelen in de RES 1.0 - niet gekwantificeerd. Daarbij is 
er in de RES 1.0 ook geen kwantitatieve doelstelling 
opgenomen voor Zon op Dak. 

6 CDA Risico’s grote 
infrastructurele 

projecten 

PDF 118 Voor het programma 
Bruggen en Sluizen wordt 
gesteld dat het risico niet 
wordt aangepast. Echter, 
bij de renovaties van de 
sluis op Urk en de Arie de 
Witbrug op Urk bleek dat er 
veel onvoorziene kosten 
waren doordat er meer 
werkzaamheden moesten 
worden uitgevoerd dan 
vooraf gedacht. Dit zou zich 
ook kunnen voordoen bij 
soortgelijke 
werkzaamheden aan andere 
bruggen en sluizen. Is het 
dan wel verstandig het 
risicobedrag gelijk te 
houden? 

de Reus Het vermelde risicobedrag is gebaseerd op geïnventariseerde 
risico's van voor peildatum januari 2021. In de afgelopen 
maanden zijn risico's opgetreden en zijn nieuwe risico's 
geïnventariseerd. Dit leidt tot een hoger risicoprofiel wat 
verwerkt zal worden in de komende weerstandsparagraaf. 
Ook zullen de risico's, oorzaak en gevolg, in de komende 
voortgangsrapportage van het programma 'Groot Onderhoud 
Bruggen en Sluizen' worden vermeld. Deze 
voortgangsrapportage zal voor het zomerreces naar de 
Staten worden gestuurd. 
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7 CU   PDF 66 De tabel op blz. 66 laat 
vooral een toename van de 
energiebehoefte zien. Waar 
zichtbaar wordt gemaakt 
wat de inspanningen zijn 
om juist op energie te 
besparen? 

Fackeldey Van 2017 op 2018 is sprake van een lichte stijging van het 
energieverbruik. Daarnaast was sprake van economische 
groei en groei van de bevolking. Het totale energieverbruik 
in Flevoland is sinds 2010 nagenoeg stabiel, zo rond de 10 
Terrawattuur. In diezelfde periode is ook sprake van een 
forse groei van de economie en de bevolking. Met de 
Voortgangsrapportage Duurzame Energie 2020 (#2720572) 
heeft het college u hier in december 2020 in detail over 
geïnformeerd. Ondanks dat er geen expliciete cijfers over 
energiebesparing beschikbaar zijn, duidt deze ontwikkeling  
- stabiel energieverbruik bij groei - wel op energiebesparing. 
Met meer inwoners en meer economische activiteiten 
verbruiken we al een aantal jaren achtereen ongeveer 
dezelfde hoeveelheid energie.  
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8 CU   PDF   Het corona noodfonds is bij 
lange na niet gebruikt bij 
de programma’s Recreatie 
en toerisme en cultuur en 
erfgoed. Wat is hier de 
reden van? Zijn de 
noodfondsen wel goed 
onder de aandacht 
gebracht? 

Fackeldey 
(R&T) / 

Rijsberman 
(Cultuur) 

Zie hiervoor het antwoord op vraag 4 CDA. 
 
Aanvulling Cultuur: Over het coronapakket is 
gecommuniceerd via de eigen kanalen van de provincie 
(nieuwsbrief, website en sociale media) en regionale en 
lokale media hebben erover bericht naar aanleiding van het 
persbericht. Daarnaast zijn de provinciaal gesubsidieerde 
instellingen in een mailing geattendeerd op de regelingen, 
en zijn deze ter sprake gekomen in de gebruikelijke 
persoonlijke contacten. Daarnaast zijn de regelingen 
meermaals besproken in het ambtelijk en bestuurlijk overleg 
Cultuur met resp. de ambtenaren en wethouders van de 
Flevolandse gemeenten, met het verzoek er ook in de 
gemeenten aandacht aan te (laten) besteden. Provinciale 
uitvoeringsorganisatie Kunstlink heeft in haar eigen media 
(nieuwsbrief, website) amateurkunstverenigingen gewezen 
op de regeling. 
 
Aanvulling R&T: De regeling was digitaal aan te vragen via 
het provinciale subsidie-loket. De communicatiemiddelen 
van Provincie Flevoland zijn ingezet en is er over geschreven 
in het digitale Weekbericht, op de website en de sociale 
media van de provincie. Bij ambtelijke en bestuurlijke 
contacten met gemeenten en diverse brancheverenigingen 
(o.a. HISWA-RECRON,KHN) is de regeling besproken en zijn 
allen gevraagd er ook in hun media en contacten aandacht 
aan te besteden. Verder was er extra geld gereserveerd voor 
de communicatie en daarvoor voerde Visit Flevoland in 
opdracht van Provincie Flevoland de verdere communicatie 
en helpdesk functie uit. Ondernemers en organisaties 
werden persoonlijk door Visit Flevoland begeleid bij het 
voorbereiden van een aanvraag. Middels o.a. digitale 
nieuwsbrieven, persberichten en de inzet van sociale media 
door Visit Flevoland is de sector goed geïnformeerd. 
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9 CU Economie PDF 45 Is het mogelijk om in de 
toekomst als Flevolands 
indicator ook de 
werkgelegenheid voor 
jongeren te monitoren? 

Appelman Ja, dat is mogelijk. Cijfers zijn hiervoor beschikbaar, o.a. via 
het CBS en het UWV. Provincie Flevoland volgt deze 
ontwikkelingen. In juli 2020 publiceerde provincie Flevoland 
bijvoorbeeld een arbeidsmarktanalyse naar aanleiding van de 
coronacrisis, waarbij o.a. ingezoomd werd op jongeren: 
https://www.flevoland.nl/getmedia/d89774b5-ed0e-4831-
8092-dcfa748399b9/COVID-19-Impact-Monitor-Flevoland-23-
juli-2020-dv.pdf. 

10 CU Economie PDF 47 Hoeveel mensen zijn in het 
kader van corona 
crisisherstelmaatregelen 
(o.a. In regionaal 
Werkbedrijf Flevoland 
verband) in 2020 
daadwerkelijk aan een 
stage of omscholing en werk 
geholpen? 

Appelman In 2020 zijn geen middelen vanuit de corona 
crisisherstelmaatregelen ingezet. In de periode september -
december 2020 hebben de drie kansrijke sectoren (Zorg, 
Techniek en Logsitiek&Transport) in RWF-verband gewerkt 
aan het opstellen van plannen om werkzoekenden aan werk 
te helpen. In 2021 is gestart met de inzet van de corona 
crisisherstelmaatregelen om mensen om te scholen, aan 
werk te helpen of aan een stage. 

11 CU Economie PDF 47 op welke aspecten wordt de 
voortgang in het project 
‘Talent kleurt Flevoland’ 
gemeten? 

Appelman Binnen 'Talent kleurt Flevoland' wordt bijgehouden hoeveel 
leerlingen en studenten participeren, bij welke 
onderwijsinstellingen zij onderwijs volgen en met welke 
maatschappelijke vraagstukken zij zich bezighouden.  

12 CU Economie PDF 56 kunnen we een toelichting 
ontvangen waarom mbt tot 
het programma regio deal 
NF er een onderbesteding 
van 0.35M is op 
programmalijn ‘Innovatie 
en Talent’. Welke 
programma onderdelen 
moeten nog worden 
ingehaald? 

Appelman De term onderbesteding zou betekenen dat er een voordeel 
is ontstaan en dat daardoor middelen overblijven. Voor de 
regio deal NF is geen sprake van zo'n onderbesteding. Met 
het Rijk en de andere partners is afgesproken hoe de 
middelen worden ingezet en dat verloopt nog volgens plan. 
Er is wel een verschil tussen het programmeren van middelen 
(inzetten) en de boekhoudkundige verwerking (het nemen 
van de lasten).  
De programmalijn ‘Innovatie en Talent’ bestaat uit enkele 
subsidieregelingen, die volledig zijn geprogrammeerd maar 
waarvan nog niet alle subsidies zijn afgerekend. Het nemen 
van de lasten in de programmarekening mag boekhoudkundig 
pas worden gedaan wanneer de subsidies ook zijn besteed 
door de ontvangende partij. 
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13 CU Mobiliteit PDF 82 doorstroomtijden 
provinciale wegen: mbt de 
N302 Ganzenweg ri 
Harderwijk, wat verklaart 
de toenemende drukte en 
overschrijding van het 
streefcijfer (van 1.25) op 
dit traject in 2020? 

de Reus Hoewel het verkeer op de meeste wegen in een bepaalde 
mate is afgenomen, is in veel maanden waar te nemen dat 
het maar om een kleine daling gaat. Deze kan op sommige 
wegen zo gering zijn dat er nog steeds een overschrijding 
van de norm is. Specifiek voor de N302 Ganzenweg richting 
Harderwijk geldt dat de wegwerkzaamheden in combinatie 
met de al bestaande drukte zorgen voor de ernstige 
overschrijding. Daarnaast zijn de werkzaamheden al vóór 
corona begonnen op de N302 en heeft dit toen al tot extra 
drukte op dit wegtraject geleid.  

14 CU Mobiliteit PDF 83 technische beschikbaarheid 
cijfers van gerenoveerde 
bruggen en sluizen 
ontbreken. Valt er wel iets 
te zeggen over de voortgang 
(in %) die in 2020 is 
gemaakt wat betreft de 
renovatie aan de bruggen 
en sluizen in flevoland 
(programma groot 
onderhoud)? 

de Reus De voortgang van het programma verloopt volgens de 
afgegeven planning van de aannemer. Eind 2020 was 32% van 
het programma afgerond. 

15 D66 Algemeen B  8 Bij de investeringen in de 
toekomst om de gevolgen 
van de Corona pandemie 
ligt de focus op het 
verzachten van de 
economische gevolgen. Ook 
de sociale- en emotionele 
gevolgen zijn merkbaar. In 
hoeverre is daar een beeld 
van in de provincie 
Flevoland? ( eenzaamheid, 
psychische problemen, 
onderwijsvertraging- of 
uitval ) 

Fackeldey Op 15 december 2020 in mededeling #2718494 is Provinciale 
Staten geïnformeerd over de uitkomsten van de eerste 
coronapeiling, waar ook de sociaal/emotionele gevolgen zijn 
meegenomen. De tweede coronapeiling wordt eind mei 
uitgezet, waardoor we verwachten na de zomervakantie met 
een update te komen. Het is op dit moment nog niet 
mogelijk om dit aan te vullen met gegevens van de GGD. De 
uitkomsten van de coronaonderzoeken van de GGD/RIVM zijn 
op dit moment alleen op landelijk niveau beschikbaar en niet 
voor specifiek de provincie Flevoland. Hierover zijn we wel 
in gesprek met GGD. Ook de uitkomsten van de 
gezondheidsmonitor (GGD/RIVM) worden pas in september 
gepubliceerd. 
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16 D66 2.1. landbouw en 
visserij 

B 38 De middelen voor de 
gebiedstafels zijn nog niet 
uitgeput. Eén van de 
redenen is dat er minder 
“quick wins”zijn dan 
gehoopt. Wat is daar de 
oorzaak van en wat zijn de  
oplossingsrichting?  

Hofstra In oktober 2020 is de eerste rapportage van de gebiedstafels 
vastgesteld. Geen van de voorgestelde maatregelen kon in 
het korte tijdsbestek t/m december 2020 worden 
gerealiseerd. Daarom hebben deze een plek gekregen in de 
Aanpak Stikstof die in Q1 van 2021 door Provinciale Staten is 
vastgesteld. Overigens is in de periode okt-dec 2020 wel 
verder gewerkt aan de uitwerking van oplossingen, zoals 
door het voeren van maatwerkgesprekken en het verder 
uitwerken van de gebiedsgerichte aanpak. In de 
gebiedsgerichte aanpak focussen we ons in 2021 in eerste 
instantie specifiek op twee gebieden in Flevoland waar we 
samen met de partners in dat gebied stappen gaan zetten 
met stikstofreductie tot gevolg. 

17 D66 3.2 
gebiedsopgaven 

B 54 De grote projecten ( 
Lelystad airport, MSNF, 
Flevokust ) vallen qua 
exploitatie tegen. Dat risico 
wordt onderkend maar zit 
er een grens aan de 
termijn?  

Appelman De provincie heeft geen aandeel in de exploitatie van 
Lelystad Airport.  
De exploitatie van Lelystad Airport Businesspark is alleen 
vertraagd voor het gebied dat samenhangt met de 
openstelling van LA (Flight District I). De uitgifte in de rest 
van het gebied (A6-district) loopt goed.  
 
De MSNF is vertraagd vanwege stikstofproblematiek, maar de 
planologische procedure is weer gestart. Het 
investeringskrediet zoals vastgesteld door Provinciale Staten 
vormt nog steeds het financiële kader. Derhalve is er op dit 
moment geen aanleiding om een uiterlijke termijn te 
stellen. 
 
De exploitatie van Flevokust loopt naar tevredenheid. De 
fysieke ontwikkeling van Flevokust Haven (FKH) is afgerond. 
Ondanks dat er nog geen havenbedrijf is opgericht samen 
met Lelystad is één deel van de haven voor 20 jaar verpacht 
en het andere deel tot medio 2023. Dat betekent dat er nu 
en voor de aankomende periode geen verhoogd risico is ten 
aanzien van de exploitatie. 
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18 D66 4.3 krachtige 
samenleving 

B 65 Het netwerkplatform WEL 
heeft de themabijeenkomst 
Taal & Gezondheid 
georganiseerd. Wat was 
daar de opbrengst van? 

Fackeldey Aan de online themabijeenkomst Taal & Gezondheid op 19 
november 2020 namen 100 gezondheidsprofessionals en 
beleidsmakers uit de regio deel. De sprekers Machteld Huber 
(grondlegger gedachtengoed Positieve Gezondheid) en 
Maurice de Greef (professor Leereffecten Laagopgeleiden en 
Laaggeletterden aan de Vrije Universiteit Brussel) lieten met 
hun inleidingen zien wat de effecten zijn van 
laaggeletterdheid op gezondheid. Ook boden zij 
handreikingen voor professionals om laaggeletterdheid te 
herkennen in de dagelijkse praktijk. Dit werd versterkt door 
de bijdrage van een ervaringsdeskundige die zelf ooit de stap 
heeft gezet om te leren lezen en schrijven, waarbij de hulp 
vanuit Huis voor Taal Dronten essentieel bleek.  
 
Gezien de grote belangstelling voor deze bijeenkomst, heeft 
WEL in Flevoland dit onderwerp opgenomen in het 
jaarprogramma 2021, waarin onder andere wordt 
samengewerkt met Bibliotheeknetwerk Flevoland, stichting 
Lezen en Schrijven en het landelijke netwerk Alles is 
Gezondheid. De activiteiten richten zich op de vragen: hoe 
zorgen we ervoor dat professionals laaggeletterdheid beter 
kunnen herkennen en mensen zo goed mogelijk kunnen 
doorverwijzen naar hulp. Ook wordt gekeken naar de vraag 
hoe de locaties waar hulp geboden wordt, nog 
laagdrempeliger gemaakt kunnen worden.  
 
Een mooie bijvangst van de conferentie was dat het 
aanleiding was voor Omroep Flevoland om aandacht te 
besteden aan WEL in Flevoland: 
https://www.youtube.com/watch?v=ki3C6Zhx9aU 
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19 D66 4.3 krachtige 
samenleving  

B 66 Is laaggeletterdheid een 
thema in de Human Capital 
agenda zorg en welzijn die 
in ontwikkeling is?  

Fackeldey De HCA Zorg & Welzijn heeft vier thema's centraal staan, 
namelijk: 'Instroom', 'Behoud', 'Anders en slimmer 
organiseren' en 'Regionale Strategische Personeelsplanning' 
(RSPP). Gezamenlijk werken de betrokken partijen aan het 
verbeteren van de regionale arbeidsmarkt voor de sector, 
door zich te richten op een Flevolandse, integrale, aanpak 
van personeelsvraagstukken en de duurzame inzetbaarheid 
van medewerkers. Laaggeletterdheid is hier geen concreet 
thema, maar er wordt niet uitgesloten dat één van de 
projecten, die onder de HCA zullen vallen, hier op gericht 
zal zijn.  
 
Daarnaast heeft de werkgroep communicatie van de 
Zorgtafel Laaggeletterdheid als specifiek aandachtspunt in 
de communicatie opgenomen. Dit betekent dat alle partners 
aan de Zorgtafel alert zijn op dit thema in hun 
communicatie.  
 
Ook bij WEL in Flevoland is Taal & Gezondheid (waar 
laaggeletterdheid onder valt) één van de zes thema's waar 
ze op in zetten. Zo is recent nog tijdens een uitzending van 
Omroep Flevoland op 22 april 2021 ingegaan op waarom het 
belangrijk is aandacht te hebben voor laaggeletterdheid; wat 
dit betekent voor de professional, maar ook voor de 
laaggeletterde. 
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20 D66 5. energie, 
duurzaamheid en 

milieu 

B 71 Welke lessen zijn er geleerd 
bij de Concept RES als het 
gaat om draagvlak, 
acceptatie en participatie ? 
Op welke manier worden de 
lessen meegenomen naar de 
RES 1.0 en 2.0?  

Fackeldey De concept-RES is gebaseerd op bestaand beleid. Over het 
bestaande beleid (m.n. Regioplan Wind en Structuurvisie 
Zon) zijn uitgebreide participatie-trajecten georganiseerd. 
Omdat het beleid is vastgesteld en in uitvoering is, kan dat 
niet nog eens herhaald worden. Er is daarom richting RES 1.0 
ingezet op informatie en communicatie. Ook hebben we voor 
de RES 1.0 met onze partners gekeken naar de lessen die we 
trekken uit de afgelopen participatie-trajecten en kaders 
vastgelegd voor nieuwe trajecten. In de RES 1.0 zijn dus 
randvoorwaarden opgenomen waaraan nieuwe, toekomstige 
plannen aan moeten voldoen. Daarbij is het betrekken van 
de Flevolander, door middel van proces-, project- en 
financiële participatie, van groot belang.  
 
Richting RES 2.0 en verder zullen de bestaande kaders voor 
participatie tussentijds blijvend worden geëvalueerd en 
geoptimaliseerd. Eveneens wordt er ingezet op actieve 
communicatie over de energietransitie als geheel en de RES 
in het bijzonder. 

21 D66 5.2. RES B 75 Wat zijn de resultaten van 
de studie Zon op Dak?  

Fackeldey Uit het onderzoek van het Kadaster naar de potentie van Zon 
op Dak blijkt dat deze substantieel is, namelijk maximaal 
4,75 PJ per jaar maar kleiner dan eerder was geraamd, 
namelijk 10 PJ per jaar. Uw Staten zijn op 16 december 2020 
met een mededeling (#2698032) over de resultaten van het 
onderzoek geïnformeerd. 

22 D66 6. mobiliteit B 81 Zijn er concrete 
voorbeelden van de 
verbetering van de 
bereikbaarheid van het 
landelijk gebied? ( alinea 
Innovatie openbaar vervoer)  

de Reus Nu de brede marktverkenning is afgerond werkt het 
betreffende consortium aan een businessplan om aan te 
tonen dat een pilot haalbaar is. Het vervolg zal zijn dat 
zowel de provincie als de gemeente Noordoostpolder een 
oordeel moeten vellen over dit businessplan en de gemeente 
dit businessplan als uitgangspunt hanteert voor het houden 
van een Europese aanbesteding.   



eDocs 2788899 

Nr. Fractie Onderwerp 
Boekwerk 

of PDF-
versie 

Pagina
nr. Vraag PH Antwoord 

23 D66 6.infrastructuur B 90 Wat is de status van het 
oplossen van de doorstroom 
van Nijkererbrug en de A28? 

de Reus Er was een bestuurlijke principe afspraak gemaakt tussen de 
gedeputeerden van de provincies Flevoland en Gelderland 
dat beide provincies hun eigen kruispunt op de N301 zouden 
aanpakken. Daar is provincie Gelderland bij nader inzien op 
teruggekomen. Uw Staten zijn op 31 maart 2021 met een 
mededeling (#2751188) hierover geïnformeerd. 

24 D66 7. vernieuwend 
bestuur 

B 95 Regionale samenwerking is 
een belangrijke ambitie 
enz. In het licht van nieuwe 
grote regionale opgaven is 
de verbinding tussen 
volksvertegenwoordigers ( 
PS en gemeenteraden) ook 
belangrijk. Acht GS dit in 
het kader van bestuurlijke 
vernieuwing als een van  
haar opdrachten ?  

Smelik Samenwerking in de regio is een middel om grote regionale 
opgaven effectief aan te pakken. In het proces hebben wij 
voortdurend aandacht voor de tijdige positionering en 
inbreng vanuit de volksvertegenwoordiging. Gedeputeerde 
Staten kunnen daarbij helpen dit in de processen te borgen 
en de juiste informatie beschikbaar te stellen, echter de 
raden en Staten hebben daarin ook eigen 
verantwoordelijkheid. 

25 D66 Bedrijfsvoering B 145  Op welke manier is in de 
interne organisatie 
uitvoering gegeven aan de 
motie over stageplaatsen in 
Coronatijd ? Zijn er 
concrete voorbeelden?  

de Reus Uw Staten hebben bij motie EMS10 opdracht gegeven aan het 
college zich maximaal in te spannen om binnen de 
organisatie en binnen Flevoland zo veel mogelijk 
stageplekken beschikbaar te stellen. Op 2 maart 2021 is een 
mededeling aan uw Staten verstuurd met de per 15 februari 
2021 ingevulde stageplaatsen. Op dat moment waren er 4 
stagiairs die een MBO-opleiding volgen, 7 stagiairs die een 
HBO-opleiding volgen en 1 stagiair die een WO-opleiding 
volgt actief binnen de provincie Flevoland. Per 28 april 2021 
is het aantal HBO-studenten dat een stage doet verhoogd nar 
11. De aantallen WO- en MBO-studenten zijn in de 
tussenliggende periode gelijk gebleven. 
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26 D66 RO, Wonen en 
water 

PDF 20 In het financiële overzicht 
wordt voor het eerst 
Flevoland bouwt aan 
Nederland genoemd. Deze 
komt verder in de 
doelstellingen en 
inhoudelijke 
verantwoording niet terug, 
Aan welke doelen wordt 
met dit programma 
bijgedragen? 

de Reus De vraag vanuit de motie Koerhuis is vooral op aantallen 
ingestoken: is er in Flevoland ruimte voor 100.000 woningen 
en kan het woningbouwtempo met name tot en met 2030 
worden verhoogd? In onze gesprekken met het Rijk 
redeneren wij in nauw overleg met de gemeenten vanuit de 
door Provinciale Staten aangenomen motie, die uit gaat van 
het bouwen aan een samenleving met aandacht voor alle 
aspecten van brede welvaart en voor een duurzame 
gebiedsontwikkeling in Flevoland. Hierbij wordt ook gekeken 
naar een mogelijk actievere rol van het Rijksvastgoedbedrijf. 
We zien woningbouw als een aangrijpingspunt om Flevoland 
te positioneren als een provincie waar transitieopgaven 
kunnen worden versneld. Een voorbeeld is een proeftuin met 
houtbouw en biobased bouwen. 
 
Dit programma kan worden gerelateerd aan het bestaande 
doel: In Flevoland is een verbeterde, prettige en gevarieerde 
woonomgeving/woonvoorraad gerealiseerd. We focussen niet 
alleen op aantallen woningen, maar werken aan een 
volwaardige, leefbare en duurzame gebiedsontwikkeling in 
Flevoland. 

27 D66 Landbouw 
Visserij en 

Natuur 

PDF 28 Wat zijn de resultaten van 
de pilots rondom 
bodemdaling, 
bodemkwaliteit en 
meervoudig ruimtegebruik 
in een stadsrandgebied? 
Zijn daar al resultaten / 
concepten uitgekomen die 
ook elders ingezet kunnen 
gaan worden? 

Smelik Zoals aangegeven in de toelichting hebben de 
totstandkoming van de pilots grondgebruik met het 
Rijksvastgoedbedrijf vertraging opgelopen. In de pilot 
'Bodemkwaliteit en pacht' hebben we ervaring opgedaan met 
de nieuwe standaard vanuit het Nationaal programma 
bodems om de bodemkwaliteit van 1 perceel te duiden. 
Daarnaast is samen met een groep ondernemers en RVB 
gestart met het verkennen hoe een pachtsysteem kan 
werken waarbij investeringen in bodemkwaliteit c.q. 
kringlooplandbouw onderdeel wordt van de te bieden 
pachtprijs. Echter dit alles staat nog aan het begin.  
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28 D66 Recreatie en 
toerisme 

PDF 58 De middelen voor de corona 
maatregelen binnen deze 
sector zijn voor slecht een 
heel klein deel ingezet. Wat 
is daar de oorzaak van? 

Fackeldey Met € 350.000 (€ 50.000 was gereserveerd voor 
projectkosten) was de 'Nadere regels subsidiering Covid-19 
maatregelen Flevolandse ondernemingen gastvrijheidssector’ 
ruim opgesteld. Bij de opstelling is de inschatting gedaan dat 
er 100-150 aanvragen ingediend zouden kunnen worden. 
Door ervaring en aanhoudende beperkingen in openstelling 
van bedrijven en organisaties voor o.a. horeca zijn er 2 
wijzigingen tussentijds toegepast waarbij de looptijd is 
verlengd van 15 augustus naar 1 december 2020 en SBI-code 
56.10.2 is toegevoegd aan de regeling.( Onder deze SBI-code 
vallen de cafetaria's, lunchrooms, snackbars, ijssalons, 
eetkramen e.d.). In totaal zijn er 72 aanvragen gedaan.  Het 
aanleveren van een getekende de-minimisverklaring was 
onderdeel van de aanvraag. Met de diverse 
rijkssteunmaatregelingen voor ondernemers, hebben een 
paar ondernemers  aangegeven daarom geen beroep te doen 
op de 'Nadere regels subsidiering Covid-19 maatregelen 
Flevolandse ondernemingen gastvrijheidssector'. Daarnaast is 
er € 30.000 onbenut van de gereserveerde proceskosten.  



eDocs 2788899 

Nr. Fractie Onderwerp 
Boekwerk 

of PDF-
versie 

Pagina
nr. Vraag PH Antwoord 

29 D66 Energie, 
duurzaamheid en 

milieu 

PDF 71 Er is een onderschrijding 
van 341.000 op circulaire 
economie. In de toelichting 
wordt aangegeven dat dit 
het gevolg is van het feit 
dat er geen fysieke 
bijeenkomsten zijn 
geweest. Was dit bedrag 
enkel bedoeld voor fysieke 
bijeenkomsten? Zijn er wel 
digitale bijeenkomsten 
geweest, en wat is daar het 
resultaat van?Er is een 
onderschrijding van 341.000 
op circulaire economie. In 
de toelichting wordt 
aangegeven dat dit het 
gevolg is van het feit dat er 
geen fysieke bijeenkomsten 
zijn geweest. Was dit 
bedrag enkel bedoeld voor 
fysieke bijeenkomsten? Zijn 
er wel digitale 
bijeenkomsten geweest, en 
wat is daar het resultaat 
van? 

Smelik Het bedrag was onder meer bedoeld voor verkenningen, 
nieuwe keteninitiatieven en voor bijeenkomsten. Door 
corona waren er onvoldoende contactmomenten met 
ondernemers om gezamenlijk tot nieuwe verkenningen en 
ketens te komen die we wel voor ogen hadden. Fysieke 
bijeenkomsten zijn er inderdaad niet of nauwelijks geweest. 
Er zijn wel digitale bijeenkomsten georganiseerd, 
bijvoorbeeld in oktober en december. Op de website van de 
Omgevingsvisie zijn de resultaten hiervan te bekijken:  
https://www.omgevingsvisieflevoland.nl/tijdlijn-
opgave/circulaire-economie/ 
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30 D66 Mobiliteit PDF 76 De reistijd in de spits op de 
n302 richting Harderwijk is 
ten opzichte van 
voorgaande jaren sterk 
gestegen. Dit lijkt niet in 
lijn met de ontwikkeling op 
de andere regionale wegen 
die (waarschijnlijk als 
gevolg van Corona) een 
daling van de reistijd laten 
zien. Is daar een duidelijk 
aanwijsbare reden voor? 

de Reus Zie hiervoor het antwoord op vraag 13 CU. 

31 GL Waterkwaliteit PDF 16 Scores waterlichamen zijn 
achteruit gegaan, de score 
ontoereikend is toegenomen 
van 17% naar 28%. Verwacht 
GS dat met de nieuwe 
beoordelingsmethodiek en 
de maatregelen van het 
waterprogramma, deze 
achteruitgang teniet wordt 
gedaan? 

Hofstra Er kan met grote zekerheid verwacht worden dat deze 
achteruitgang (toename van ontoereikende scores) teniet 
wordt gedaan. Voor elke nieuwe planperiode is het verplicht 
om de KRW-doelen en -maatregelen per waterlichamen 
opnieuw tegen het licht te houden en deze waar nodig te 
actualiseren. Voor aankomende KRW-planperiode (2022-
2027) is deze evaluatie en herijking ook uitgevoerd. Hierbij 
is gekeken naar de kwaliteit van de huidige toestand per 
waterlichamen en het te verwachten effect van de voorziene 
maatregelen. Die nieuwe KRW-doelen zijn tot stand gekomen 
door de kwaliteit van de huidige toestand te sommeren met 
het te verwachten effect van de geplande maatregelen. Als 
gevolg van deze uitgevoerde evaluatie en herijking kan 
daarom verwacht worden dat de ontoereikende scores, na 
uitvoering van de maatregelen, teniet worden gedaan. 
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32 GL Landbouw- 
proeftuinen 

PDF 27 Kunt u een lijst geven van 
de lopende proeftuinen, 
wanneer deze gestart zijn 
en tot wanneer ze 
doorlopen? Hoeveel 
proeftuinen zijn er in 2020 
bijgekomen? En hoeveel 
nieuwe staan er voor 2021 
staan gepland, mede gezien 
de extra begroting die PS 
heeft goedgekeurd? Kunt u 
iets zeggen over de spin-off 
van de 
proeftuinen/kenniscentra? 

Appelman De volgende proeftuinen lopen op dit moment: 'Flevofood', 
'Veldbonen', 'Dutch Edamame', 'Soilcom', 'Flevo Electric 
Farmers', 'Akker van de Toekomst', 'Agrodrones', 'Villa 
Schokland'. De volgende proeftuinen staan op het punt te 
starten: 'Agroforestry', 'waterstoftrekker', 'Elektrische 
irrigatie', 'stikstof' (de laatste twee naar aanleiding van de 
extra begroting van Provinciale Staten). De volgende 
proeftuinen worden verkend: 'Hemus', 'aquafarming', 
'mobiele zon', 'Big Data Value'. Flevoland is mede-
opdrachtgever van 'Boerderij van de Toekomst' en heeft een 
voucherregeling voor ondernemers bij 'Boerderij van de 
Toekomst'. Tot nu toe zijn 4 vouchers toegekend. 

33 GL Projecten/ 
pilots landbouw 

PDF 28 Welke projecten/pilots zijn 
er uitgevoerd in het kader 
van kringlooplandbouw en 
het actieplan bodem en 
water in 2020? 

Appelman In het kader van de experimenteerruimte kringlooplandbouw 
zijn pilots gestart rondom samenwerking akkerbouw-
veehouderij, verwerken maaisel (middels het project 
Aangepast Slootkantenbeheer voor biodiversiteit en bodem) 
en beter benutten N in samenwerking met het Actieplan 
Bodem Water (ABW). Tevens is het project Bodemkwaliteit 
en pacht (1 van de 3 pilots Grondgebruik) gestart. Buiten 
deze projecten lopen in het ABW o.a. de volgende 
projecten: Zicht op Bodemstructuur, Samenwerken aan een 
betere waterkwaliteit en bodemkwaliteit in het NW van de 
Noordoostpolder, Grip op de Bodem, Groene Draad door het 
klimaat met groenbemesters, Samenwerking lectoraat 
Duurzaam Bodembeheer Aeres in projecten, Flevoland in 
Beweging (bodemverdichting), Meten nitraat in bodemvocht 
najaar als opmaat naar pilot Beter benutten N. Naast deze 
projecten zijn ook (kennis)activiteiten georganiseerd zoals 
de jaarlijkse Kennisdag Bodem en Water. Dit alles in 
samenwerking met onze ABW-partners en andere 
gebiedspartners en betrokkenen. 
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34 GL Financiering 
landbouw- 
projecten 

PDF 30 U noemt juridische 
obstakels voor de 
financiering van projecten, 
welke zijn dit? Verder 
noemt u dat de pilots 
grondgebruik met het RVB 
stroef lopen, welke 
mogelijkheden zijn er om 
de communicatie en 
onderhandelingen soepeler 
te laten verlopen? 

Smelik In de toelichting is aangegeven dat het gebleken is dat de 
financiering van projecten in de landbouw (zoals binnen o.a. 
LMS) juridisch complex en tijdrovend is. Dit betreft o.a. het 
komen tot goede financieringsstructuren die voldoen aan het 
criterium van de proeftuinen waarin ondernemers 
deelnemen maar ook aan de staatsteunaspecten vanuit 
Europa. Over de mogelijkheden om o.a. de communicatie en 
onderhandelingen te versnellen zijn we in gesprek met onze 
gebiedspartners. Daarbij bekijken we ook de mogelijkheden 
of het inhoudelijk betrokken ministerie bij de gestarte pilot 
meer ruimte kan creëren om kavels ter beschikking te 
stellen (mede op verzoek van het RVB).  Hierbij dient wel 
aangetekend te worden dat er momenteel een demissionair 
kabinet is.   

35 GL Verbetering 
natuur- 

kwaliteit 

PDF 31 Kunt u enkele concrete 
activiteiten en resultaten 
noemen, anders dan eerste 
stappen en beleidsnota’s, 
op het gebied van 
verbetering van de kwaliteit 
van de natuur en 
biodiversiteit? 

Hofstra Over de mogelijkheden om o.a. de communicatie en 
onderhandelingen wordt nu in samenhang met onze 
gebiedspartners maar ook het ministerie verkennende 
gesprekken gevoerd. Maar ook met het RVB.  
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36 GL Europees 
programma 

landbouw: POP3 

PDF 34 Kunt u een overzicht geven 
van de in 2020 verstrekte 
POP subsidies? Klopt het dat 
de POP3 uitgaven die staan 
vermeld alleen de 
provinciale bijdrage 
bevatten? Wat was de 
bijdrage van de EU in 2020?  

Hofstra In het jaar 2020 is er in totaal € 4,15 mln. subsidie beschikt. 
Daarvan is het EU-deel 50% en het deel is regionale 
cofinanciering, van de provincie, gemeenten en het 
waterschap. 
 
De uitgaven voor cofinanciering POP3 in onze jaarstukken 
betreft enkel het provinciale deel, inderdaad niet het EU-
deel. De EU middelen gaan via het nationale betaalorgaan, 
RVO.nl. Het bedrag in de jaarstukken is overigens niet het 
beschikte bedrag, maar de last voor de daadwerkelijk 
gerealiseerde cofinanciering van alle lopende POP3-
projecten.  
 
In 2020 is er in totaal € 4,99 mln. POP3-subsidie betaald aan 
projecten in Flevoland. Daarvan is het EU-deel € 2,48 mln. 
en € 2,51 mln. regionale cofinanciering. 

37 GL Lelystad Next 
Level 

PDF 20 Bij een 
uitvoeringsprogramma 
horen ook investeringen. Is 
er al zicht op mogelijke 
extra investeringen (of 
aanvragen daartoe) vanuit 
de provincie? Wanneer 
kunnen we een concreter 
(uitvoerings-)programma 
voor de langere termijn 
verwachten? 

Rijsberman Op dit moment wordt gewerkt aan het opstellen van een 
uitvoeringsprogramma. Eventuele investeringsvraagstukken 
voor de provincie worden hierin opgenomen. 
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38 GL Flevokust Haven PDF 40 De besluitvorming over een 
spooraansluiting naar de 
Flevokust wordt geschat op 
10% (ambitie 25%). Te lezen 
valt dat er voorbereidende 
gesprekken zijn gevoerd. 
Wat is nu de stand van 
zaken en welke stappen 
worden er binnenkort gezet 
om dichter bij uitvoering te 
komen? 

Appelman In 2021 is een marktvraag uitgezet voor de verkenning naar 
een spooraansluiting of railterminal voor Flevokust Haven. 
De opdracht daarvoor is onlangs gegund. De aankomende 
maanden zal onderzoek gedaan worden naar onder andere 
marktanalyse, goederenstromen en bestemmingen, locatie 
analyse, schetsontwerp, kosten raming en voorkeurslocatie 
als input voor een businesscase. Volgens de planning wordt 
de verkenning medio september 2021 opgeleverd. 

39 GL Hernieuwbare 
energie  

PDF 66 Het percentage 
hernieuwbare energie is 
gestegen tussen 2017 en 
2018. Is dit volgens 
verwachting en is de 
verwachting dat het doel 
van 2030 (energieneutraal) 
gehaald gaat worden? 
(zeker irt stijging 
energieverbruik) 

Fackeldey De stijging van het percentage hernieuwbare energie is 
volgens verwachting en sluit aan op de trend sinds 2010. De 
productie van hernieuwbare energie groeit en het totale 
energieverbruik blijft in orde-grootte stabiel. Voor een 
gedetailleerde beschrijving van deze trends en 
ontwikkelingen verwijzen we u naar de 
Voortgangsrapportage Duurzame Energie 2020 (#2720572). 
Het college heeft u verder in april 2021 geïnformeerd over 
de haalbaarheid van het energieneutraal-doel en de 
verwachte ontwikkelingen tot 2030. Hiervoor verwijzen we u 
naar de mededeling Energieneutraliteit in Flevoland 
(#2629403) en bijgevoegd onderzoek van Quintel 
Intelligence. 
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40 GL Energieverbruik PDF 66 Het energieverbruik is fors 
gestegen. Met de verwachte 
bevolkingsgroei en bijv. 
datacenters zal dit niet 
minder worden. Hoe zorgen 
we ervoor dat het 
energieverbruik gaat dalen?  

Fackeldey Van 2017 op 2018 is sprake van een lichte stijging van het 
energieverbruik. Daarnaast was sprake van economische 
groei en groei van de bevolking. Het totale energieverbruik 
in Flevoland is sinds 2010 nagenoeg stabiel, zo rond de 10 
Terawattuur. In diezelfde periode is ook sprake van een 
forse groei van de economie en de bevolking. Met de 
Voortgangsrapportage Duurzame Energie 2020 (#2720572) 
heeft het college u hier in december 2020 in detail over 
geïnformeerd. Ondanks dat er geen expliciete cijfers over 
energiebesparing beschikbaar zijn, duidt deze ontwikkeling  
- stabiel energieverbruik bij groei - wel op energiebesparing. 
Met meer inwoners en meer economische activiteiten 
verbruiken we al een aantal jaren achtereen ongeveer 
dezelfde hoeveelheid energie.  
 
De nieuwbouwopgave, met de daarbij verwachte groei van 
de bevolking en vooral de bijbehorende 
mobiliteitsbewegingen, gaan meer energie vragen. Hetzelfde 
geldt voor de komst van een datacenter. Hierbij maakt het 
nog veel uit of de restwarmte gebruikt wordt voor 
verwarming van gebouwen; in het geval van 
restwarmtebenutting is de netto toename van het 
energieverbruik beperkt. 
 
Het beleid is gericht op het verminderen van de uitstoot van 
broeikasgassen (uitgedrukt in tonnen CO2). Dat doen we 
onder andere door energiebesparing en productie van 
hernieuwbare energie. 
In het recent met u gedeelde onderzoek Energieneutraliteit 
Flevoland (Quintel Intelligence, #2629403) is berekend dat 
energiebesparing en de genoemde ontwikkelingen elkaar ook 
richting 2030 zullen blijven uitmiddelen. Het totale verbruik 
blijft volgens deze studie in orde-grootte gelijk aan het 
huidige verbruik. Naast Europese en landelijke maatregelen, 
zoals die in het Klimaatakkoord zijn vastgelegd, dragen we 
hier als provincie aan bij via de inzet op energiebesparing bij 
bedrijven, via het Energie-Expertisecentrum Flevoland en via 
de ondersteuning van het Energieloket Flevoland. 
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41 GL Zon op dak PDF 69 Inventarisatie van het 
kadaster wijst uit dat de 
potentie 4,75 PJ/jaar is ipv 
de eerder aangenomen 10 
PJ/jaar. Gaat het hierbij 
alleen om grootschalige 
ontwikkeling of om alle 
daken? Waarop was de 
eerder aangenomen 10 
gebaseerd en hoe wordt het 
grote verschil verklaard? 

Fackeldey De 4,75 PJ of wel 1,32 tWh per jaar is de optelsom van de 
maximale potentie van kleinschalig en grootschalig Zon op 
dak. De 10 PJ was gebaseerd op een te optimistische 
interpretatie van een - zeer globale - verkenning uit 2015. 

42 GL Nachtelijk 
vervoer 

PDF 79 Onderzocht wordt of het 
mogelijk is nachtelijk OV 
aan te beiden tussen 
Amsterdam en Lelystad 
Airport. Waarom wordt 
primair ingezet op deze 
groep en niet op andere 
reizigers tussen bijv. 
Lelystad en Amsterdam?  

de Reus In de afspraken rondom de realisatie van Lelystad Airport is 
tussen Rijk en EU vastgelegd dat Lelystad Airport goed 
bereikbaar per openbaar vervoer moet zijn vanuit regio 
Amsterdam en Schiphol. De focus ligt nu primair op 
uitvoering geven aan deze afspraak. In het kader van 
koppelkansen wordt bezien of ook andere wensen met 
betrekking tot nachtelijk openbaar vervoer tussen Flevoland 
en regio Amsterdam meteen meegenomen kunnen worden in 
de planvorming. 

43 GL Bereikbaarheid 
NPNL 

PDF 79 Gesproken wordt over 
station Lelystad Zuid tbv 
reizigers voor NPNL. Eerder 
is gesproken over een 
‘natuurstation’ aan de 
spoorlijn, in NPNL. Wat is 
de status hiervan en hoe 
verlopen de gesprekken 
hierover?  

Rijsberman Het onderzoek naar nut, noodzaak en haalbaarheid van het 
station wordt in de tweede helft van 2021 opgestart. 
Gesprekken met externen over het station hebben nog niet 
plaatsgevonden. Er is al wel melding bij NS en ProRail 
gedaan van onze behoefte om dit te gaan onderzoeken. 
Intern hebben wij geconstateerd dat de onderzoeksvraag 
weliswaar is ontstaan vanuit de behoefte om Nationaal Park 
Nieuw Land (beter) per openbaar vervoer te ontsluiten, maar 
dat het station ook een functie zou kunnen vervullen voor de 
woningbouwopgave voor Lelystad, die mogelijk nog versterkt 
wordt door de potentiële extra woningbouwopgave van 
100.000 woningen voor heel Flevoland. Dit zal de 
haalbaarheid van het station vergroten. 
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44 GL Effect Europese 
lobby 

PDF 93 Gesproken wordt oa over 
het ‘beïnvloeden van 
beleidsinitiatieven’, lobby 
voor investeringsfondsen en 
duurzame mobiliteit en het 
‘pleiten voor 
investeringsmiddelen’. 
Kunnen er enkele concrete 
resultaten genoemd zijn die 
dit lobbywerk hebben 
opgeleverd?  

Rijsberman Ja, de provincie heeft de Flevolandse belangen voor 
verschillende investeringsfondsen actief ingebracht gebracht 
o.a. bij het Duitse EU-voorzitterschap en in het Europees 
Parlement, dat 90% van Rijsberman’s advies voor het Comité 
van de Regio's over het EFRO heeft overgenomen. Hierdoor 
komen specifieke middelen vrij voor transitieregio’s, 
innovatie en vergroening. Ook zullen er in 2021-2027 
opnieuw EU-cohesiemiddelen beschikbaar komen voor regio’s 
in de meer welvarende EU-landen. 

45 GL Grondbeleid PDF 154 Gronden in eigendom van 
de provincie, heeft u een 
overzicht van deze gronden? 

Hofstra Via de volgende link is een kaart te zien met daarop alle 
gronden in eigendom van de provincie: 
https://geo3.flevoland.nl/viewer/app/atlas?bookmark=d226
5ab5c0ec482d869d0854b371d295 
 
Deze kaart wordt regelmatig geactualiseerd zodat 
wijzigingen in de basisregistratie van het kadaster binnen 
circa 3 weken zichtbaar zijn.  
 
De gronden in eigendom zijn voornamelijk verbonden aan de 
provinciale wegen. Andere belangrijke posities zijn het 
provinciehuis, de overige werklocaties, Batavialand en de 
ondergrond van de gesloten stortplaats Het Friese Pad 
(Emmeloord). Voor Flevokust Haven (Lelystad) heeft de 
provincie een recht van erfpacht. De gronden van ‘de grote 
trap’ (tussen Almere en Zeewolde) zijn geen eigendom, maar 
de provincie heeft daar een recht van opstal.  
 
Vanuit het gebiedsgerichte grondbeleid heeft de provincie 
ultimo 2020 gronden in eigendom in het projectgebied 
‘Oostkant Dronten’. Dit betreft ruilgronden zonder 
boekwaarde die in 2021 ingezet zullen worden, zoals is 
vastgelegd in de realisatieovereenkomst van het project. 

https://geo3.flevoland.nl/viewer/app/atlas?bookmark=d2265ab5c0ec482d869d0854b371d295
https://geo3.flevoland.nl/viewer/app/atlas?bookmark=d2265ab5c0ec482d869d0854b371d295
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46 GL Natuurbeheer PDF 
productenre

alisatie 

17 De post 
kwaliteitsontwikkeling 
natuur ( ad 500.000) is 
doorgeschoven naar 2021, 
waar gaat dit aan besteed 
worden? 

Hofstra Dit bedrag is onderdeel van de POP 3 openstelling. Dit 
bedrag wordt besteed aan kwaliteitsverbetering NNN. 

47 GL Agrarisch 
natuurbeheer 

PDF 
productenre

alisatie 

17 Voor het agrarisch 
natuurbeheer was 
oorspronkelijk een bedrag 
van 765.411 begroot, dit is 
met ca. 200.000 naar 
beneden geschroefd, wat is 
daarvan de reden? Was er 
minder vraag/aanbod? 

Hofstra Voor het agrarisch natuurbeheer is uitgegaan van 50% 
cofinanciering met EU-middelen, zoals bij de start van het 
nieuwe stelsel ANLb was afgesproken. Dit is veranderd naar 
75% cofinanciering met EU-middelen. Tijdens de nieuwe 
GLB-periode (vanaf 2023) wordt ingezet op extra middelen 
voor Flevoland. 

48 GL Europees 
programma 

landbouw: POP3 

PDF 
productenre

alisatie 

23 De overhead van POP3 
(uitvoeringskosten door 
RVO) is relatief hoog, 
901.239. Zijn er 
mogelijkheden om dit 
efficiënter aan te pakken, 
zodat er meer ruimte voor 
subsidieverlening komt? 

Hofstra De uitvoeringskosten in 2020 hebben betrekking op alle 
lopende projecten en activiteiten, zoals (tussentijdse) 
declaraties, voortgangsrapportages, nieuwe openstellingen 
en de beoordeling van aanvragen. Bij aanvang van het 
programma is een meerjarige uitvoeringsovereenkomst 
aangegaan met RVO.nl en jaarlijks wordt er een 
prestatieovereenkomst afgesloten. De voortgang wordt 
minstens twee maal per jaar met RVO.nl geanalyseerd. Onze 
inschatting is dat er voor het huidige programma geen 
efficiëntie te behalen is, maar met de opgedane kennis wel 
kansen zijn voor het opzetten van een nieuw programma. 
 
Naast de kosten voor RVO.nl hebben wij ook te maken met 
kosten voor de NVWA, ADR, risicofonds van EZ, het nationale 
regiebureau en eigen proceskosten. Onze prognose voor het 
gehele programma (2015 tot en met 2025) is dat de 
uitvoeringskosten circa 12,7% ten opzichte van de 
beschikbare subsidie zullen bedragen. Eerder zijn de 
uitvoeringskosten voor het programma landelijk onderzocht 
en Flevoland behoort tot de provincies met de lage 
percentages. 



eDocs 2788899 

Nr. Fractie Onderwerp 
Boekwerk 

of PDF-
versie 

Pagina
nr. Vraag PH Antwoord 

49 GL Krachtige 
samenleving 

PDF 
productenre

alisatie 

43 De uitgaven voor 
Regenboogprovincie 
bedroegen 14.547. Waarom 
zo weinig? Was er 
onvoldoende vraag/aanbod 
van projecten? 

Fackeldey Dat in 2020 niet meer dan € 14.547 is uitgegeven, heeft 
vooral te maken met de coronacrisis.  
 
De provincie had zich al gecommitteerd aan deelname in 
2020 aan de Nationale Respecttour door Flevoland. Maar de 
organisatoren hebben dit evenement geannuleerd vanwege 
de coronacrisis.  
 
Daarnaast organiseerde de werkgroep Regenboogprovincie 
normaal gesproken activiteiten in de Coming Out Week voor 
medewerkers van de provincie. Vaak waren daar kosten aan 
verbonden voor de inhuur van een artiest, spreker of 
toneelgezelschap. Maar vanwege de coronacrisis konden dit 
soort activiteiten niet plaatsvinden. Er is wel digitaal 
aandacht besteed aan de Coming Out week. 
 
Verder zijn er in 2020 in 9 klassen gastlessen gegeven met 
het lesprogramma 'Gelijk = Gelijk' van Diversion. In 2 klassen 
worden de lessen vanwege de coronacrisis (zonder extra 
kosten) nog in 2021 ingehaald. De kosten voor dit 
lesprogramma vallen steeds net buiten het jaar waarin de 
activiteit gepland stond: ze zijn eind 2019 en begin 2021 
betaald.  
 
Kortom: in 2020 was er wel voldoende vraag en aanbod van 
projecten, maar niet alles is doorgegaan. In mededeling 
#2659877 van 3 november 2020 is een overzicht te zien van 
de activiteiten die zijn of waren gepland in het kader van de 
Regenboogprovincie. 

50 PvdA  Lelystad Next 
Level   

PDF 19/20 Op welke manier worden 
Provinciale Staten 
inhoudelijk meegenomen in 
de doelrealisatie c.q. 
concrete afspraken van het 
Uitvoeringsprogramma?  

Rijsberman Nu is voorzien dat in het najaar 2021 Provinciale Staten 
inhoudelijk meegenomen worden in het 
uitvoeringsprogramma 'Lelystad next Level'. 
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51 PvdA  Omgevingswet  PDF 20 De kans is groot dat de 
invoering van de 
Omgevingswet opnieuw 
moet worden uitgesteld. De 
start van de wet staat 
gepland voor 1 januari 
2022, maar demissionair 
minister Ollongren houdt 
rekening met nog eens een 
half jaar vertraging. Hoe 
schat het college van GS de 
kans in dat de wet op 1 
januari volgend jaar van 
kracht wordt? En, 
belangrijker, wat betekent 
dit voor de realisatie van 
woningbouwopgaven en 
andere 
gebiedsontwikkelingen? Hoe 
staat het, tenslotte, met 
het nieuwe ICT-systeem 
waarmee de overheden 
moeten samenwerken?    

Smelik Geen technische vraag / politiek, beantwoording van deze 
vraag zal plaatsvinden tijdens de vergadering van de 
Integrale Statencommissie d.d. 12 mei 2021.  
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52 PvdA  Opstellen 
woonagenda  

PDF 20 Zodra de woonagenda klaar 
is wordt deze voorzien van 
een programma met 
benodigde gelden. Dat is nu 
nog niet zo ver. Kan 
toegelicht worden dat er 
wel degelijk sprake is van 
voldoende urgentiebesef op 
dit dossier? Is bij het 
opstellen van de 
Perspectiefnota reeds 
geanticipeerd op het 
programma? Zo nee, 
waarom niet?   

de Reus Geen technische vraag / politiek, beantwoording van deze 
vraag zal plaatsvinden tijdens de vergadering van de 
Integrale Statencommissie d.d. 12 mei 2021. 

53 PvdA  Talent  PDF 43 “We zijn gestart met de 
uitrol van het project 
‘Talent Kleurt Flevoland’.” 
Kan dit project nader 
worden toegelicht? Wat 
behelst het en wat wordt 
beoogd?   

Appelman 'Talent kleurt Flevoland' (TkF) is een project waarbinnen de 
koppeling tussen opdrachtgever (organisaties binnen de 
provincie Flevoland) en scholieren en studenten centraal 
staat. Zij gaan aan de slag met maatschappelijke 
vraagstukken die écht spelen binnen de provincie. Experts 
vanuit het veld begeleiden ze tijdens dit traject.  Het doel 
van TkF is om talentontwikkeling en -behoud te stimuleren 
voor de provincie Flevoland. Daarnaast wordt er gestuurd op 
de versterking van de onderlinge samenwerking tussen de 
verschillende onderwijsniveaus. 
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54 PvdA  Eurodyssey  PDF 45/92/
93  

Op blz. 93 lijkt het net of 
het programma nog loopt 
en succesvol is, terwijl op 
blz. 45 en 92 de indruk 
wordt gewekt dat dit niet 
het geval is. Kan worden 
aangegeven welke versie de 
juiste is? Ook wordt 
gesproken over een 
alternatieve methode om 
de gewenste doelen te 
behalen. Kan deze 
alternatieve methode 
worden toegelicht?    

Appelman De informatie die op blz. 45 en 92 wordt gegeven is juist. De 
informatie op blz. 93 is abusievelijk verkeerd beschreven. De 
alternatieve methode om talentontwikkeling te stimuleren is 
gevonden in het project 'Talent kleurt Flevoland'.  

55 PvdA  Visit Flevoland  PDF 55 De coronacrisis heeft een 
grote impact op de 
recreatieve en culturele 
sector. Toch vragen wij ons 
af waarom het bereik en de 
mediawaarde van de 
activiteiten van Visit niet 
kwantificeerbaar zijn?  

Fackeldey Voor alle indicatoren bij de onderdelen 'Recreatie & 
Toerisme' en 'Culturele kracht en identiteit' geldt dat 
streefwaarden voor 2020 niet zijn bepaald. De coronacrisis 
had en heeft nog steeds een grote impact op deze sectoren. 
Daardoor was het niet mogelijk om realistische en 
onderbouwde streefcijfers op te stellen. De komende 
periode wordt gebruikt om de ontwikkelingen te monitoren 
en zodoende hernieuwde realistische streefcijfers op te 
kunnen stellen voor de nieuwe programmabegroting.  
 
Voor de realisatiecijfers 2020 van de indicatoren 'Bereik' en 
'Mediawaarde' van Visit Flevoland geldt dat deze cijfers op 
moment van schrijven nog niet beschikbaar zijn. Deze komen 
in de loop van het tweede kwartaal beschikbaar na 
vaststelling van de jaarrekening van Visit Flevoland BV.  
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56 PvdA  Sportdeelname   PDF  56 Hoe kan de sportdeelname 
van mensen met een 
beperking weer richting 
streefwaarde worden 
gebracht? Worden er extra 
inspanningen verricht om 
dit doel te bereiken? Zo ja, 
welke? Zo nee, waarom 
niet?  

Hofstra Voor de sportdeelname is het belangrijkste dat alle 
voorzieningen weer ‘open’ en ‘toegankelijk’ en zorg en 
onderwijs genormaliseerd. Extra inspanningen zijn er door 
middel van de kickstart ‘Flevoland weer in beweging’ door 
Sportservice Flevoland. Naast dat hier aandacht is voor 
Aangepast sporten, veronderstelt de aanpak tevens een 
communicatiestrategie ten behoeve van sportstimulering. In 
2021 vindt de monitor Aangepast Sporten plaats. Deze 
monitor geeft handvatten om inspanningen specifiek en 
effectief in te zetten.  

57 PvdA  IJmeerverbinding  PDF 81 Welke inspanningen zijn 
verricht om de 
IJmeerverbinding en de 
Lelylijn hoger op de Haagse 
politieke agenda te krijgen? 

de Reus Onlangs is in goede samenwerking met Noordelijk Nederland 
een Deltaplan aangeboden om aan te tonen dat de 
investeringen in de IJmeerverbinding, de Lelylijn en de 
Nedersaksenlijn een positieve businesscase opleveren en 
hiermee een goede basis wordt gelegd voor de toekomstige 
investeringen in wonen en de nieuwe economie. 
 
En voor wat betreft de IJmeerverbinding werken we nauw 
samen met het Rijk aan een verdiepend onderzoek als 
uitvoering van gemaakte MIRT-afspraken  en informeren we 
actief Haagse politici over onze plannen. 

58 PvdA  Regionale 
samenwerking  

PDF 90 Ermelo, Harderwijk en 
Zeewolde werken samen 
met Gelderland en 
Flevoland aan een 
gezamenlijke 
gebiedsagenda. “Het belang 
van Flevoland voor deze 
regio neemt toe”, zo valt te 
lezen. Kan dit concreet 
worden toegelicht? En is het 
omgekeerde ook het geval?  

Fackeldey Flevoland ligt strategisch tussen twee belangrijke 
economische regio's (Amsterdam en Zwolle) en participeert 
ook in beide regionale samenwerkingsverbanden. Deze 
unieke verbindende positie brengt vele voordelen met zich 
mee. Behalve dat het de economische dynamiek in de eigen 
regio stimuleert, maakt het Flevoland ook aantrekkelijker als 
samenwerkingspartner doordat samenwerking met Flevoland 
ook aansluiting geeft op een veel breder economisch 
krachtenveld. De samenwerking met de Gelderse gemeenten 
voegt daar een dimensie aan toe, die de aantrekkelijkheid 
van Flevoland als samenwerkingspartner verder versterkt. 
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59 PvdA  Risicoparagraaf  PDF  123 Kan worden 
beargumenteerd waarom 
het niet mogelijk is de 
volgende risicovolle 
ontwikkelingen te 
kwantificeren: dossier 
stikstof, Covid-19 en 
Openbaar vervoer?  

Hofstra Op het gebied van stikstof hebben Provinciale Staten begin 
2021 een aanpak vastgesteld. Het doel daarvan is om 
maatregelen te nemen en de effecten van stikstof te 
beheersen. Om de provinciale doelstellingen te kunnen 
behalen moeten we de effecten van onze aanpak in de gaten 
blijven houden. Waar het dossier stikstof van directe 
toepassing is op de grote projecten, dan is dat onderdeel van 
de risico calculatie van de betreffende projecten. 
 
Voor de gevolgen van Covid-19 geldt hetzelfde. Wij hebben 
de risico’s geïnventariseerd en een monitor ingericht. In 
concrete gevallen wordt gebruik gemaakt van bijvoorbeeld 
het Noodfonds en het Corona maatregelenpakket. De 
gevolgen van Covid-19 hebben vooral haar weerslag op de 
maatschappij en niet direct impact op de provincie zelf. 
 
Het risico ten aanzien van de exploitatie van het openbaar 
vervoer in 2020 leidt op dit moment nog niet tot provinciale 
financiële nadelen, omdat het Rijk een compensatieregeling 
in de vorm van een beschikbaarheidsvergoeding heeft 
toegekend. De hiermee samenhangende baten en lasten 
(budgetneutraal) zijn in de provinciale begroting en 
jaarrekening 2020 verwerkt bovenop extra lasten die al in de 
begroting zijn opgenomen. Hoe groot de exploitatierisico’s 
met ingang van 2021 en verder zullen zijn, hangt mede af 
van het tempo waarmee en de mate waarin de OV-reiziger 
weer terugkeert in de bus. Hiervoor zijn scenario’s 
ontwikkeld. Daarnaast spelen de uitwerking van het 
transitieplan én de voorwaarden die het Rijk met ingang van 
2021 verbindt aan de beschikbaarheidsvergoeding een rol. 
Hierover zijn momenteel gesprekken gaande. Binnen de 
'Brede Bestemmingsreserve' is bij vaststelling van de 
Najaarsnota 2020 een bedrag € 2,25 mln. geoormerkt 
waarmee tegenvallende reizigersopbrengsten als gevolg van 
de coronapandemie in het OV (welke niet door het Rijk 
worden gecompenseerd) deels worden gedekt. Het restant 
wordt ten laste van de reserve 'Mobiliteit' gebracht. 
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60 SP Bedrijfsvoering 
Personele Inhuur 

PDF 138 Het inhuurpercentage is 
28%. Wij menen ons te 
herinneren dat in het 
verleden PS een 
normpercentage heeft 
vastgesteld. Klopt dat en 
hoe hoog is die? 

de Reus Het percentage dat Provinciale Staten indertijd voor de 
inhuur als richtlijn hebben vastgesteld is 10% op de 
bedrijfsvoering. Het werkelijke percentage voor inhuur op de 
bedrijfsvoering bedroeg in 2020 6,24% Dit percentage is dus 
exclusief de inhuur voor programma's en projecten.  
 
Het genoemde percentage van 28 is het percentage dat 
betrekking heeft op alle inhuur. Omdat binnen de provincie 
Flevoland de vaste formatie in principe wordt ingezet voor 
vaste werkzaamheden (op basis van een structurele dekking) 
en programma's en projecten per definitie een tijdelijk 
karakter hebben, wordt hiervoor doorgaans specifieke 
expertise ingehuurd. De middelen ter dekking hiervoor zijn 
opgenomen in de door Provinciale Staten vastgestelde 
projectbudgetten.  

61 SP Bedrijfsvoering 
Personele Inhuur 

PDF 118 Kunt u aangeven hoeveel 
fte is ingehuurd en wat de 
reden was (bijv vacature, 
ziekte, intensivering beleid, 
projecten 

de Reus Voor vergelijkingsdoeleinden meten alle provincies inhuur 
conform dezelfde definitie; als inhuur in euro's gedeeld door 
de totale personele lasten. Het aantal FTE's is daarin niet 
meegenomen. Wel wordt de reden van inhuur vastgelegd in 3 
categorieën, te weten "ziek, piek en chic". Categorie 'Ziek' is 
inhuur voor vervanging van personeel dat door ziekte of 
andere redenen tijdelijk niet inzetbaar is. Onder deze 
categorie valt ook de inhuur op nog niet vervulde vacatures. 
Inhuur in de categorie 'Piek' is inhuur voor functies die 
binnen de Provincie wel aanwezig zijn, maar waarvoor 
tijdelijk extra inzet nodig is. In de categorie 'Chic' wordt 
specifieke expertise ingehuurd die tijdelijk nodig is, maar 
niet in de vaste formatie beschikbaar is omdat een vaste 
invulling niet rendabel is.  
In 2020 was de verdeling van de (bedrijfsvoerings) inhuur 
over deze categorieën als volgt: ziek: 8,7%, piek 61% en chic 
29%. Het restant is benut voor de inhuur van trainees. 
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62 SP Rekening- 
resultaat 

PDF 159 Een bedrag ad 0,8 miljoen 
euro dat is doorgeschoven 
vanuit jaarrekening 2018 
valt alsnog vrij. Kunt u 
aangeven welke posten dat 
waren. Waarom zijn deze 
niet meer worden 
aangewend gelet op de 
importantie die er bij de 
jaarrekening 2019 was 
aangegeven om deze door 
te schuiven? 

Hofstra Het betreft hier een viertal posten, te weten: 
a. Innovatiefonds Bibliotheeknetwerk: € 202.000 
b. Waterplanten: € 57.000 
c. Veiligheid vakantieparken: € 100.000 
d.  Overlopende bedrijfsvoeringprojecten: € 470.000 
De onderwerpen a. en b.  betreffen meerjarige 
activiteiten/afspraken, waarvoor nu opnieuw 
bestemmingsvoorstellen zijn opgenomen. Onderdeel c. heeft 
betrekking op een niet bestede rijksbijdrage, waarvoor nu 
eveneens opnieuw een bestemmingsvoorstel is gedaan. Voor 
de uitgaven onder d. was circa € 1,9 mln. bestemd vanuit 
het resultaat 2019. Een deel van die uitgaven (€ 470.000)  
kon in 2020 uiteindelijk worden opgevangen binnen de 
bestaande budgetten voor de bedrijfsvoering, mede door 
lagere uitgaven als gevolg van de effecten die de 
coronapandemie heeft gehad. 
 
Los van de importantie betreft de lijn van de reserve 
'Doorgeschoven activiteiten' dat deze middelen uitsluitend 
gedurende het volgende begrotingsjaar binnen de reserve 
beschikbaar zijn en vrijvallen in het rekeningresultaat indien 
besteding niet heeft plaatsgevonden. 

63 SP Analyse resultaat 
jaarrekening  

PDF 159 De provinciefonds uitkering 
valt fors hoger uit. Dat de 
decembercirculaire niet kon 
worden verwerkt snappen 
we. Waarom is de 
septembercirculaire niet ter 
vaststelling aangeboden (al 
dan niet met voorstel aan 
PS ?) 

Hofstra Het is staand beleid dat de effecten van 
Provinciefondscirculaires worden verwerkt in het 
eerstvolgende PenC document dat aan Provinciale Staten 
wordt voorgelegd; circulaires worden niet apart 
geagendeerd. De septembercirculaire 2020 is ontvangen 
nadat de Najaarsnota 2020 was afgerond. De effecten 
daarvan konden daarin niet meer worden opgenomen. 
Vandaar dat deze nu in de jaarstukken zijn verwerkt. 
Overigens was een belangrijk deel van de hogere uitkering 
nog geen onderdeel van de septembercirculaire. 
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64 SP Personele inhuur  PDF 159 Er is een voordeel van 1,3 
mio op niet direct ingevulde 
vacatures en inhuur. 
Hoeveel heeft betrekking 
op vacatures en hoeveel op 
inhuur? 

de Reus In de primitieve begroting is nauwelijks vast budget voor 
inhuur beschikbaar (€ 0,25 mln. ten opzichte van circa € 40 
mln. salarissen). Daarom wordt vacatureruimte ook wel 
benut als dekking voor inhuur. Deze budgetten zijn dus in 
zekere zin communicerende vaten. Naast de vacatureruimte 
kunnen ook inkomsten uit detacheringen en de UWV 
vergoedingen voor zwangerschappen en ziekte worden 
ingezet ter dekking van de inhuur. Tot slot kunnen ook 
middelen vanuit de reserve 'Personeel' en de reserve 
'Doorgeschoven activiteiten' worden aangewend om in te 
huren. Het is daarom lastig te achterhalen welk deel precies 
ontstaat door niet ingevulde vacatures en welk deel door 
lagere inhuur, danwel uit inkomsten vanuit derden waar een 
lagere last tegenover staat. 

65 SP Statenvoorstel  PDF 2 Zoals ieder jaar is  een mooi 
efficiencyvoordeel 
gerealiseerd. Daarnaast is 
er een voordeel van 1,3 mio 
op vacatures en inhuur. 
Hieruit ontstaat het beeld 
dat de budgetten vrij ruim 
zijn begroot. Is dat juist? 

de Reus De hoogte van de verplichting, en dus ook de benodigde 
dekking, voor inhuur wordt vaak "worst case" geraamd, 
waardoor opname van verlof en/of ziekte van de ingehuurde 
medewerkers of minder/korter dan benodigde inzet leidt tot 
een onderbesteding op dit budget. Dit kan echter op 
voorhand niet altijd worden ingeschat, waardoor op de 
inhuur relatief meer middelen resteren dan op de salarissen. 

66 SP Statenvoorstel  PDF 1 Conform het vastgesteld 
beleid wordt het niet 
bestemd deel van het 
jaarrekeningresultaat 
gedoteerd aan de brede 
bestemmingsreserve. Is 
overwogen om (een 
deel)van dit   
jaarrekeningresultaat 
anders  in te zetten? 

Hofstra Zoals uit het bestemmingsvoorstel bij de jaarstukken valt af 
te lezen, is er sprake van een rekeningresultaat van € 11,1 
mln. Voor een deel van dit bedrag (€ 3,4 mln.) zijn concrete 
(andere) bestemmingsvoorstellen voorgelegd; voor het dan 
nog resterende deel (€ 7,7 mln.) is het voorstel om dat toe 
te voegen aan de 'Brede bestemmingsreserve'. 
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67 SP Uitstel invoering 
omgevingswet   

PDF  diverse Wat zijn de financiële 
gevolgen van het uitstellen 
van de inwerkingtreding  
van de omgevingswet? Extra 
kosten Personele inzet (fte) 
extra inzet kosten om het 
”digitaal stelsel” op orde te 
krijgen. Graag in 
vergelijking met de 
oorspronkelijke inzet 
begroting FTE en 
digitalisering.  

Smelik Voor het uitstel van inwerkingtreding van de Omgevingswet 
van 1 januari 2021 naar 1 januari 2022 zijn de kosten bij de 
perspectiefnota verwerkt. Zoals aangegeven in de 
mededelingen van 6 april 2020 (#2590726) en 26 mei 2020 
(#2613222) waren de extra kosten vanwege een jaar uitstel 
geraamd op € 500.000. De daadwerkelijke extra kosten 
worden vanaf 1 januari 2021 gemaakt. Daarnaast gaat het in 
2021 voor een deel om 'uitgestelde kosten' omdat ook 
werkzaamheden zijn uitgesteld. Zo vielen de kosten in 2020 
voor het inregelen van het digitale stelsel lager uit, omdat 
een deel van de werkzaamheden nog niet mogelijk was. De 
extra kosten zitten vooral in het aantrekken van extra 
capaciteit die nu niet in huis is en het vrij maken van 
mensen. Dit betreft in totaal circa 4 fte. 

68 VVD Hoofdstuk 3.1 B 45 Wat is de status van het 
scholingsfonds Maritiem 
Noordelijk Flevoland 
Herstructurering 
IJsselmeervisserij? 

Appelman Het scholingsfonds Maritieme techniek Noordelijk Flevoland 
is een groot succes. In 2020 is voor 70% van het budget aan 
tegoedbonnen beschikt. Specifiek in de pilot binnen deze 
regeling voor de doelgroep IJsselmeervisserij is er in 2020 
voor 30% van het budget aan tegoedbonnen beschikt. 

69 VVD Hoofdstuk 3.2 B 47 Bij activiteiten 2020: We 
zijn samen met onze 
partners 
crisisherstelmaatregelen 
gestart om diverse 
doelgroepen te 
ondersteunen bij het vinden 
van stages, (om)scholing en 
werk. Om welke 
doelgroepen gaat het? 

Appelman Het gaat om de doelgroep studenten. Vanaf het begin van de 
crisis hebben alle partners samengewerkt om voor voldoende 
stageplekken te zorgen. Het gaat om de doelgroep jongeren. 
De onderwijsinstellingen hebben extra aandacht besteed aan 
laatstejaars en pas afgestudeerden en mogelijkheden 
geboden om de studie te verlengen en/of extra modules te 
volgen. Het gaat on de doelgroep werkzoekenden of 
werkenden die hun baan kwijt dreigen te raken. In RWF-
verband zijn plannen opgesteld voor de drie kansrijke 
sectoren (Zorg, Techniek en Logistiek&Transport), om 
werkzoekenden toe te leiden naar een baan in een kansrijke 
sector. 
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70 VVD Hoofdstuk 3.2 B 47 Laatste alinea: Een 
groeiend aantal Flevolandse 
bedrijven ziet kansen om de 
afzet in het buitenland te 
vergroten. Kan dit 
cijfermatig onderbouwd 
worden? 

Appelman Op dit moment is de provincie samen met Horizon Flevoland 
nog bezig om de onderbouwing voor deze stelling te 
kwantificeren.  

71 VVD Hoofdstuk 4  B   In december 2020 is aan 
Sportservice Flevoland 
opdracht gegeven tot 
uitvoering van een 
ondersteuningspakket Sport 
& Corona. Dit pakket is 
overvraagd, wat is de status 
daar nu van? Komt er een 
vervolg? 

Hofstra Status: thans uitvoering van het steunpakket in volle gang, 
echter veel aanvragen niet gehonoreerd als gevolg van 
financieel plafond. De vragen naar ondersteuning worden 
wel geregistreerd.  Sportservice heeft een aanvulling op de 
financiering verzocht. Dit verzoek is verwerkt in de 
provinciale zomernota.  

72 VVD Paragraaf 4.2  B   Cultuur en Erfgoed, het 
verschil met de begroting 
2020 is fors. De 
cultuursector is heeft 
diverse vormen van 
ondersteuning ontvangen. 
Blijft het hierbij en is de 
sector verhoudingsgewijs 
niet teveel ondersteund tov 
andere sectoren 

Rijsberman Zie hiervoor de antwoorden op de vragen 4 en 8. In 2021 zijn 
de regelingen voortgezet met hier en daar een aanpassing 
voortgezet. Ook is een nieuwe regeling toegevoegd voor 
kleinschalige live-uitvoeringen. De gestelde vraag lijkt ons 
niet technisch.  

73 VVD Hoofdstuk 7.5   B 108 Personeel. Waarvoor is de 
incidentele reservering van 
€ 1,4 mio bestemd? Welke 
incidentele aanpassingen of 
versterkingen moet dan aan 
gedacht worden? 

de Reus Deze middelen zijn conform vigerend beleid toegevoegd aan 
de reserve 'Personeel'. In 2021 zal worden beoordeeld in 
hoeverre de middelen binnen deze reserve benodigd zijn 
voor de diverse doelen die deze reserve kent, conform 
afspraak met uw Staten. Eventuele overtollige middelen 
zullen vrijvallen in de 'Algemene reserve'. 
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74 VVD Paragraaf 
Weerstands-
vermogen en 

risicobeheersing  

 B 126 Betekent deze inschatting 
een kans van 75% op een 
verlies van 1,1 mio? 

Appelman Dat is correct, waarbij de financiële omvang van dit risico 
voornamelijk is gebaseerd op de mogelijkheid om het pand 
te verkopen na afloop van de tijdelijke exploitatie. Dit alles 
is afhankelijk van de uiteindelijke marktwaarde van het pand 
en de keuze om daadwerkelijk te verkopen. 

75 VVD Paragraaf 
Onderhoud 
Kapitaal-
goederen  

 B 136 Zijn de resultaten al bekend 
van de conditiemeting 
Nieuw Land (NJO). 
Wat  valt onder ‘niet 
jaarlijks onderhoud’?   

Appelman Er heeft eind 2020 een conditiemeting plaatsgevonden als 
ijkpunt voor het geactualiseerde MJOP van de gebouwen van 
de provincie dus ook voor het NLE. Hierop wordt de grootte 
van de voorziening voor het onderhoud en jaarlijkse dotatie 
daaraan vastgesteld. De voorziening voor het onderhoud is 
bedoeld om het onderhoud zoals opgenomen in het MJOP 
voor de locaties uit te voeren en is daarvoor met de huidige 
dotaties langdurig toereikend.  Eventuele grote manco’s zijn 
niet naar voren gekomen in de conditiemeting en daardoor 
niet meegenomen bij het bepalen van de hoogte van de 
voorziening.  Onder niet jaarlijks onderhoud wordt verstaan 
het onderhoud en vervangingen welke nodig zijn om het 
activa in een goede conditie te houden.  

76 VVD  Paragraaf 
Onderhoud 

Kapitaalgoedere
n 

B  136 Erfgoedcentrum en is de 
voorziening toereikend om 
eventuele manco’s op te 
vangen? 

Appelman Zie hiervoor het antwoord op vraag 75 (antwoord beide 
vragen gecombineerd). 
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77 VVD Landbouw   B 30 t/m 
40 

Wat is de oorzaak van het 
niet aanwenden van de 
beschikbare middelen op 
het programma landbouw 
meerdere smaken, 
bodem+landbouw, agrarisch 
natuurbeheer, biodiversiteit 
en stikstofteam ten bedrage 
van 872.101,-. 

Smelik / 
Hofstra / 
Appelman 

De middelen voor Landbouw Meerdere Smaken en Bodem en 
Landbouw zijn niet volledig aangewend, omdat de 
coronacrisis ertoe leidde dat de samenwerking in de 
proeftuinen en projecten vertraagd tot stand kwam. Ook was 
het nodig de provinciale inzet te verbreden en herijken 
vanwege corona, stikstofcrisis, veranderend rijksbeleid voor 
kringlooplandbouw. Tot slot was de medewerking vanuit het 
rijk met de pilots en experimenten vertraagd.  
Voor een deel van dit bedrag kon het stikstofteam in 2020 
minder extern inhuren doordat het werven van personeel 
langer duurde dan gewenst vanwege krapte op de 
arbeidsmarkt met specifieke stikstof kennis. Het 
gereserveerde deel van het genoemd bedrag blijft 
beschikbaar binnen de Flevolandse aanpak stikstof. 

78 VVD Landbouw   B 30 t/m 
40 

Wat zijn de gevolgen voor 
het ingezette beleid 
waaronder stikstof, 
kringlooplandbouw, 
biodiversiteit etc. Welke 
effecten van het beleid zijn 
hierdoor in 2020 niet 
uitgevoerd? 

Smelik / 
Hofstra / 
Appelman 

Het ingezette beleid voor stikstof, kringlooplandbouw, 
biodiversiteit etc. heeft ertoe geleid dat de provinciale inzet 
moet worden verbreed en herijkt. Dat is in 2020 gaandeweg 
opgepakt en wordt in 2021 in een midterm evaluatie 
geconcretiseerd. 
Voor wat betreft stikstof zijn we aan de slag gegaan met de 
gebiedsgerichte aanpak, vormgeven van de regietafel en 
maatwerkgesprekken met ondernemers, bijpraten van de 
sectoren en het in beeld brengen van de knelpunten kansen 
en oplossingen. Door krapte op de arbeidsmarkt voor de 
specifieke stikstofkennis heeft het doorpakken van de 
maatwerkgesprekken vertraging opgelopen. Dit wordt in mei 
2021 weer opgepakt en verder gebracht. Op het gebied van 
biodiversiteit hebben we met concrete projecten de 
biodiversiteit verder op weg geholpen (o.a. ANLB, Project 
van de Vogelier en bermbeheer). Daarnaast is natuurlijk met 
partners het actieplan biodiversiteit vorm gegeven, deze is 
vastgesteld op 28 april.   
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79 VVD RES  B 75 In de jaarstukken wordt 
aangegeven dat er 423 
hectare zon op land in 
procedure zijn en dat er 
inmiddels 170 hectare is 
uitgegeven. Betekent dit 
dat de 1 grens van 500 
hectare zon op land is 
gepasseerd? 

Fackeldey Nee, de grens van 500 hectare is nog niet gepasseerd. 
Formeel wordt die grens pas bereikt wanneer er 500 hectare 
aan grondgebonden zonne-energie is vergund. Zonprojecten 
kennen echter een lange doorlooptijd. Om te voorkomen dat 
gemeenten, in de aanloop naar het bereiken van die grens, 
geen nieuwe plannen in procedure zouden kunnen nemen, 
wordt de evaluatie van de 1e tranche tijdig aan Provinciale 
Staten voorgelegd. Gemeenten hoeven dan niet bij voorbaat 
het loket voor nieuwe projecten te sluiten, met als enige 
reden dat deze projecten de grens van 500 hectare zouden 
kunnen overschrijden. 

80 VVD RES  B 75 Wat zijn de argumenten dat 
er ‘geen behoefte’ is aan 
een regioplan Zon op Land? 

Fackeldey De gemeenten hebben, als bevoegde gezagen, op basis van 
de Structuurvisie Zon uit 2018, recent hun eigen beleid voor 
Zon op land vastgesteld. De gemeenten willen nu eerst deze 
beleidskaders benutten om, in goed overleg met elkaar, de 
netbeheerders en de provincie, de uitvoering van Zon op 
land verder ter hand te nemen.  

81 VVD RES  B 75 In de jaarstukken wordt 
aangegeven dat de 
evaluatie van de 1e 500 
hectare Zon op Land 
midden 2021 ter 
besluitvorming aan PS 
wordt voorgelegd. Wat 
wordt er geduid met 
‘midden 2021’ – kan hier 
een duiding in tijd worden 
aangegeven? 

Fackeldey De evaluatie zal vóór het zomerreces van 2021 aan 
Provinciale Staten worden gezonden. Besluitvorming hierover 
vindt na het zomerreces plaats. 
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82 JA21 Oostvaarders- 
plassen 

PDF 35 De proceskosten voor de 
Oostvaardersplassen blijven 
hoog, met name door de 
juridische procedures. Bij 
de najaarsnota zijn hier 
middelen voor bijgeraamd. 
Deze extra middelen zijn 
niet volledig ingezet in 
2020; de inhuur van 
juridische expertise 
(waaronder de 
landsadvocaat) loopt door 
in 2021. 
 
Vragen: 
Welke juridische expertise 
is behalve de landsadvocaat 
nog meer ingehuurd en tot 
wanneer zijn deze 
benodigd? Wat zijn de 
uurtarieven van deze 
experts? 

Hofstra Naast de inhuur van Pels Rijcken, is gebruik gemaakt van 
inhuur Sweco die de ecologische inbreng, toetsing en 
onderbouwing bij de verweerschriften  richting de 
bodemprocedure afschot Edelherten op 5 maart heeft 
gedaan. De werkzaamheden van Sweco zijn inmiddels 
afgerond en beëindigd. 



eDocs 2788899 

Nr. Fractie Onderwerp 
Boekwerk 

of PDF-
versie 

Pagina
nr. Vraag PH Antwoord 

83 JA21 Privacy PDF 140 Het aantal incidenten op 
het gebied van privacy is 
beperkt gebleven. Er waren 
zeven vermeende 
datalekken, die merendeels 
beveiligingsincidenten 
bleken te zijn. Er zijn drie 
datalekken met betrekking 
tot privacy gesignaleerd, 
die, gelet op de beperkte 
omvang en risico, zijn niet 
gemeld bij de Autoriteit 
Persoonsgegevens. 
 
Vraag:  
Gaarne een beschrijving van 
de zeven vermeende 
datalekken die hebben 
plaatsgevonden. 

Fackeldey Het betreffen 7 ‘vermeende’ datalekken uit 2020, die na 
nadere analyse weer zijn afgewaardeerd en geclassificeerd 
zijn als Beveiligingsincident. Hiervan zijn er 5 ingeschat met 
risico Laag (voorbeelden daarvan zijn: verloren iPhone’s, 
geblokkeerd en gewist op afstand, melding door Ethical 
Hacker van kwetsbaarheid, die via een patch of blokkade kon 
worden verholpen). 
Er waren 2 incidenten met risico classificatie Middel, het 
betrof een niet beveiligd vertrouwelijk document in eDocs, 
gelukkig niet onrechtmatig geraadpleegd en een 
ongeadresseerde Arbo rapportage betreffende een collega 
die op het verkeerde bureau terechtkwam, maar ook niet 
onrechtmatig is ingezien). 
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84 JA21 Cloud 
Datacenter van 

de provincie 

PDF 101 en 
137 

Blz 101: 6. Lagere lasten 
Informatievoorziening 
 
Daarnaast is aanbesteding 
van het Cloud Datacenter 
afgerond en zijn de nodige 
voorbereidingen getroffen 
voor de verhuizing van het 
datacenter (1e kwartaal 
2021). 
 
Blz 137: Door de 
coronamaatregelen is de 
overgang naar het Cloud 
Datacenter uitgesteld tot 
begin 2021. 
 
Vraag: 
Heeft de verhzuiing naar 
het Cloud Datacenter nu 
wel of niet plaatsgevonden 
in Q1 2021. Zo nee, 
wanneer gaat deze 
verhuizing dan 
plaatsvinden? 

Fackeldey De verhuizing naar Cloud Datacenter heeft in 2020 nog niet 
plaatsgevonden; de vertraging is veroorzaakt door 
coronamaatregelen en enkele technische aandachtspunten. 
Deze lijken nu opgelost; een nieuwe datum voor de 
verhuizing wordt naar verwachting binnenkort bekend 
gemaakt. 



eDocs 2788899 

Nr. Fractie Onderwerp 
Boekwerk 

of PDF-
versie 

Pagina
nr. Vraag PH Antwoord 

85 JA21 Hyperscale 
Datacenter 

PDF 44 We zijn pro-actief in het 
internationale 
acquisitietraject gestapt om 
samen met de Netherlands 
Foreign Investment Agency, 
Horizon Flevoland en 
gemeente Zeewolde de 
vestiging van een 
hyperscale datacenter in 
Flevoland mogelijk te 
maken. 
 
Opmerking: 
Een betere verwoording 
lijkt ons de volgende: ‘We 
zijn pro-actief in het 
internationale 
acquisitietraject gestapt om 
samen met de Netherlands 
Foreign Investment Agency, 
Horizon Flevoland, de 
gemeente Zeewolde, het 
Waterschap en de OFGV te 
onderzoeken of de vestiging 
van een hyperscale 
datacenter in Flevoland 
gewenst is en binnen de 
benodigde vergunning 
mogelijk is.‘ 

Appelman De gesuggereerde verwoording is incorrect. De OFGV en het 
Waterschap zijn verantwoordelijk voor een onafhankelijke 
toetsing. De kaders voor deze toetsing zijn binnen de huidige 
wet- en regelgeving vastgesteld. Deze twee instanties zijn 
ook geen belanghebbende en gaan er niet over wat wenselijk 
of onwenselijk is voor de regio. Dat geldt ook voor de 
Netherlands Foreign Investment Agency en Horizon 
Flevoland. Deze twee organisaties (agentschap en 
ontwikkelingsmaatschappij) hebben als hoofddoel om zo veel 
mogelijk bedrijvigheid naar respectievelijk Nederland en 
Flevoland te halen maar wel binnen de beleidskaders zoals 
die door het Rijk en de provincie Flevoland worden gesteld. 
De eventuele nuancering van de zin zou kunnen zijn: 
 
“We zijn pro-actief in het internationale acquisitietraject 
gestapt om samen met de Netherlands Foreign Investment 
Agency, Horizon Flevoland en gemeente Zeewolde de 
vestiging van een hyperscale datacenter in Flevoland 
mogelijk te maken. Om te borgen dat dit binnen de 
geldende wetgeving en beleidskaders plaatsvindt, wordt 
hierin intensief samengewerkt met het Rijk, provincie 
Flevoland en de gemeente Zeewolde en wordt 
onafhankelijke toetsing gedaan door o.a. de OFGV en het 
Waterschap." 
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86 JA21 Inhoudsopgave 
van Jaarstukken 

2020 

PDF 3 en 4 Opmerking: De 
hoofdstukken binnen ‘II 
Programmaverantwoording’ 
zijn behalve ‘1 Ruimtelijke 
ontwikkeling, wonen & 
water’ niet zichtbaar in de 
inhoudsopgave. 

Hofstra De opmaak van de inhoudsopgave is aangepast en een 
nieuwe versie van de jaarstukken is opgenomen in het 
Statenloket. 
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87 JA21 Luchthaven 
Lelystad 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

PDF 47 Risico's en 
beheersmaatregelen. Het 
risico van uitstel van de 
opening van de luchthaven 
voor vakantievluchten heeft 
zich helaas voorgedaan. 
Daarmee is de ontwikkeling 
van het bedrijventerrein en 
activiteiten op het gebied 
van duurzaamheid, 
economie, opleidingen en 
kennisontwikkeling 
vertraagd. De provincie zet 
zich ambtelijk en 
bestuurlijk in voor 
openstelling in november 
2021. 
 
Opmerking: 
De quote ‘De provincie zet 
zich ambtelijk en 
bestuurlijk in voor 
openstelling in november 
2021.’ Is ondertussen 
achterhaald. Het is al 
langer bekend dat deze 
datum niet meer mogelijk 
is. 

de Reus Zowel de provincie als de nabije regio verwachten dat de 
belofte van vier kabinetten op rij door een vijfde kabinet 
wordt ingelost. Het uit 2015 daterende en inmiddels 
gewijzigde Luchthavenbesluit Lelystad moet nu worden 
genomen. De belangen en de urgentie zijn groot, zowel 
nationaal als regionaal. De luchthaven, de gemeente(n), de 
provincie en de omgeving zijn klaar voor openstelling. 
Bedrijfsleven, toeristischrecreatieve sector, 
maatschappelijke partners, kennis-, onderwijs- en 
onderzoeksinstellingen kijken daar reikhalzend naar uit. 
Openingstelling van Lelystad Airport is noodzakelijk om de 
luchthaven in te zetten als praktijkomgeving voor luchtvaart 
opleidingen zoals luchtvaartdienstverlening en om duurzame 
initiatieven op het gebied van bijvoorbeeld biodiversiteit, 
innovaties en bijbehorende kennisontwikkeling ten behoeve 
van een toekomstbestendige luchthavenomgeving  uit te 
voeren. Openstelling in november 2021 is niet langer 
haalbaar. De provincie zet in op een zo spoedig mogelijke 
openstelling van Lelystad Airport voor groot handelsverkeer. 
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